



ما دمت في العالم فاتنا نور العالم

❖ "أنا قد جئت نوراً إلى العالم حتى كل من يؤمن بي لا يمكث في الظلمة" (يو ١: ٩). فالسيد المسيح هو بنفسه نور العالم " كان النور الحقيقي الذي ينير كل إنسان أتياً إلى العالم" (يو ١: ٩). في التجلي: "وبعد ستة أيام أخذ يسوع بطرس ويعقوب ويوحنا أخاه وصعد بهم إلى جبل عال منفردين. وتغيرت هيئته قدامهم وأضاء وجهه كالشمس وصارت ثيابه بيضاء كالنور" (مت ١٧: ٢، ١).

❖ فالسيد المسيح أظهر طبيعته الحقيقية التي هو خافيا في الجسد "وأضاء وجهه كالشمس" مما يعني أنه هو مصدر النور ونفس الشيء حدث عند ظهوره لبولس في الطريق إلى دمشق "فحدث لي وأنا ذاهب ومتقرب إلى دمشق أنه نحو نصف النهار بغتة أبرق حولي من السماء نور عظيم. فسقطت على الأرض وسمعت صوتاً قائلاً لي شاول شاول لماذا تضطهدني. فأجبت من أنت يا سيد. فقال لي أنا يسوع الناصري الذي أنت تضطهده" (اع ٩: ٢٦، ١٨).

❖ السيد المسيح هو نور العالم لأن بمجيئه أضاء علينا نور معرفة الله عرفنا طبيعة الله المثلث الأقانيم، عرفنا ولمسنا عظم محبة الله للإنسان. قال السيد المسيح مناجياً الأب: "وهذه هي الحياة الأبدية أن يعرفوك أنت الإله الحقيقي وحدك ويسوع المسيح الذي أرسلته" (يو ١٧: ٣).

❖ يقول السيد المسيح: "فقال لهم يسوع النور معكم زماناً قليلاً بعد. فسيروا ما دام لكم النور لنلا يدرككم الظلام" (يو ١٢: ٣٥).

❖ يهتم السيد المسيح جداً بخلصنا ويريدنا أن نستفيد من وجوده معنا، يريدنا أن نتمتع بنوره ما دام هو تجسد وحل بيننا. فحياتنا قصيرة والفرصة واحدة لن نتكرر فعلينا يا أحبائي أن نستغل فرصة وجودنا على الأرض حتى نقبل النور ولا نسقط في الظلمة ونصير أبناء النور أي أبناء الله. يريدنا أن نجاهد في الحياة الجديدة التي فيه نسير في النور حتى اليوم الأخير من حياتنا حتى لا يدركنا الظلام أي ترجع فينا طبيعة الإنسان العتيق ونعود للحياة القديمة ونسقط تحت سلطان الظلمة.

❖ قال السيد المسيح موجهاً كلامه لتلاميذه: "فليس مكتوم لن يستعلن ولا خفي لن يعرف" (مت ١٠: ٢٦). هذا الكلام خطير وهو موجه لنا. نحن نصلي كل يوم في صلاة الشكر "نشكر الله لأنه سترنا" صحيح يا أحبائي الله يستر علينا كثيراً لكن لا يمكن يستر علينا إن كان ستره يؤدي إلى هلاكنا ففي هذه الحالة يفضحنا من أجل خلاصنا. فيما أن يفضح نحن أنفسنا أمام أب إقرارنا فتمحى خطيتنا وينساها الله أو يفضحنا هو أمام العالم حتى نخلص وإن لم نتب فتكون فضيحتنا كبيرة أمام العالم كله في السماء ونهلك إلى الأبد. كلام المسيح لا يسقط، السماء والأرض ستزولان ولكن كلامه لن يسقط. ليتنا نتوب جميعاً فيستر الرب علينا ونصير أبناء النور.

When I am in the world, I am the light of the world

- ❖ "I have come as a light into the world, that whoever believes in Me should not abide in darkness" (John 12: 46). Christ Himself is the light of the world "That was the true light, which gives light to every man, coming into the world" (John 1: 9). At transfiguration "Now after six days Jesus took Peter, James, and John his brother, led them up on a high mountain by themselves: and He was transfigured before them; His face shone like the sun, and His cloths became as white as the light" (Matthew 17: 1-2).
- ❖ The Lord Jesus Christ unveiled His nature that He had hide in the flesh this means that He is the source of light. This reality was also unveiled when He appeared to Saint Paul on His way to Damascus "Now it happened as, I journeyed, and came near Damascus, at about noon, suddenly a great light from heaven shone around me. And I fell to the ground, and heard a voice saying to me, Saul, Saul, why are you persecuting Me? So I answered, Who are You, Lord? And he said to me, I am Jesus of Nazareth, whom you are persecuting" (Acts 22: 6-8).
- ❖ Our Lord Jesus Christ is the light of the world because by His coming He enlightened our knowledge about the nature of God, about the Trinity, we touched the greatness of His love to mankind. He talked to the Father saying: "And this is eternal life, that they may know You the only true God, and Jesus Christ whom You have sent" (John 17: 3).
- ❖ The Lord Jesus Christ says: "Then Jesus said to them, "A little while longer the light is with you. Walk while you have the light, lest darkness overtake you" (John 12: 35).
- ❖ Our Lord takes care of our salvation, He wants us to benefit from His presence with us, to enjoy His light as He was incarnate and dwelt among us. Our life is short and we have only one chance that will not be renewed. We have to profit from our presence on earth to accept the light, and not to fall into darkness so that we become children of light, children of God. He wants us to labor in our new life and walk in light until the last day of our lives so that darkness which is our old nature "the old man" cannot overtake us and make us return to our former manner of life and fall under the power of darkness.
- ❖ The Lord Jesus Christ said to His disciples: "for there is nothing covered, that will not be revealed; and hidden, that will not be known" (Matthew 10 : 26). These words are very serious and they are addressed to us. We pray every day in the thanksgiving prayer saying "let us give thanks to the beneficent and merciful God for He has covered us". That is real my beloved, God covers us plenty of times but He will not cover us if this will lead to our destruction, in that case He will uncover us for our salvation. So either we expose ourselves before our father of confession so that our sin be blotted out and God forgets it. Or He exposes us in front of the world in order to be saved. If we do not repent, our scandal will be in front of the whole heaven and we will be destroyed forever. Heaven and earth shall pass away, but God's words shall not fall. Let us all repent so that the Lord covers us and we become the sons of light.

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishoy@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@stmarkmontreal.ca

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthonny@stmarkmontreal.ca

For church information mark@stmarkmontreal.ca

Service Schedule مواعيد الخدمة

+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعتراقات
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu	8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ The Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعتراقات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Coptic hymns class (KG - Grade 6)	Sat	1½ - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 6 - KG)
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	Sat	2-7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادى الملائكة
+ Coptic hymns class (high school & +)	Sat	6 - 7½	PM	+ درس ألحان و قبطي (high school & +)
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7½	PM	+ عشية ، العظة، التسبيحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½- 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	12 - 1	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	2 - 3	PM	+ إجتماع الخدمة

أخبار الكنيسة

١. إبتداء من الأحد ١٥ فبراير سوف تلقى العظة بعد القداس لإتاحة الوقت لمدارس الأحد أثناء العظة وكذلك لخدام المطبخ مما يعطى فرصة لإنهاء الخدمة مبكراً.
٢. يحتفل شعب الكنيسة بعد قداس اليوم بقدس أبينا أنطونيوس فى حفل الغداء للجميع.
٣. عشية السبت القادم عن "مناقشات عائلية" لأبينا بيشوى.
٤. يقوم نادي الملائكة برحلة tubing إلي St. Jean Matha يوم السبت الموافق ٧ فبراير. للحجز رجاء الإتصال (514 945 9906).

إكليل مبارك

تهنيء الكنيسة العروسين فكتور فلتس وإيقيت إبراهيم بالإكليل المبارك وتطلب لهما فرحاً وسروراً وثمراً مباركاً.

خطوبة مباركة

تهنيء الكنيسة الخطيبين جورج فانوس وجنيفر وصفى وتطلب لهما تمام الفرح بالإكليل المقدس

CHURCH NEWS

1. Starting Sunday February 15, the time of the sermon will be after the Holy Liturgy in order to give time to Sunday school during the sermon and to the kitchen servants.
2. The church's congregation will celebrate the ordination of Father Antonios by offering lunch to everybody after the Holy Liturgy today.
3. Next Saturday's vespers sermon will be about 'family discussions' by father Pishoy
4. Angels club is organizing a tubing trip to St. Jean Matha on saturday 7 February. For reservation please call (514 945 9906).

Holy Matrimony

The church congratulates the couple Victor Faltas and his bride Evette Ibrahim for their wedding and wishes them happiness and blessed fruit.

Blessed Engagement

The Church congratulates the couple George Fanous and Jenifer Wasfi and wishes them the complete happiness by the Holy Matrimony